
Nee, lang heeft ze niet hoeven 
wennen aan haar nieuwe omgeving. 
“Het is toch weer gewoon onderwijs”, 
is haar nuchtere reactie. “Met jongere 
mensen, dat wel. En dus is er meer 
aandacht voor de rol van de ouders, 
voor agogische aspecten. Zorg! Door 
de veranderingen in het bijzonder 
onderwijs stromen steeds meer 
leerlingen door met een rugzakje. 
Het hbo zal zich daar ook op moeten 
voorbereiden.”

Digitale leeromgeving
Het grootste verschil met haar 
vroegere werkomgeving zit hem voor 
Chermin in de faciliteiten, met name 
op het gebied van ict en huisvesting. 
Van de blackboards van Avans, terug 
naar het krijtbord. “Sinds kort 
hebben we hier wifi. Het opzetten 
van een digitale leeromgeving is nu 
prioriteit nummer een”, zegt 
Chermin. “Omdat je leerlingen 
daarmee de ruimte geeft om zelf 
keuzes te maken in de benadering 
van de lesstof. Op het hbo doen ze 
straks niet anders.” 
Chermin predikt zelfstandigheid. Niet 
pamperen, maar prikkelen. Zo hebben 
de havisten sinds kort te maken met 
zogenoemde zelfwerkzaamheidsuren. 
Leerlingen die gemiddeld hoger dan 
een zeven scoren, mogen deze uren 
naar eigen wens invullen. Ook nu 

weer gaat het om keuzes maken en 
verantwoordelijkheid nemen. 
Chermin: “Het illustreert onze 
opleidingsvisie van ‘over het diploma 
heenkijken’. Zodanig opleiden dat 
leerlingen straks succesvol kunnen 
zijn op het hbo of wo.”     

Deuren wijd open
Op zoek naar een betere aansluiting 
staan de deuren van het Van Maerlant 
wijd open. Chermin nodigt het hbo/
wo uit, niet voor het plegen van 
acquisitie, wel voor het houden van 
een eerlijk verhaal, het geven van 
workshops, het aanbieden van 
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keuzetrajectbegeleiding. Chermin: 
“Sommige hogescholen, waaronder 
Avans, houden intake/adviesgesprek-
ken met nieuwe studenten. Ik heb 
tegen Avans-voorzitter, Paul Rüpp wel 
eens gezegd: ‘Trek die intake naar 
voren; ga naar het voortgezet onder-
wijs toe.’ Zo liggen er meer kansen. De 
profielwerkstukken bijvoorbeeld. Het 
zou toch prachtig zijn als vo-leerlingen 
zich voor dit onderdeel konden 
inschrijven bij de hogeschool?!”   

Doen!
“Als we beter willen aansluiten, zullen 
we meer met elkaar moeten 
vermengen”, eindigt Chermin. Ze 
pleit daarbij voor een gezonde portie 
pragmatiek. “Zoek elkaar op en ga 
het experiment aan - zo kregen onze 
havisten onlangs een workshop 
‘kwaliteiten/competenties’, van een 
hbo-docent. Vaak is het gewoon een 
kwestie van samen DOEN.”    
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Liz Chermin, rector Van Maerlantlyceum in Eindhoven 

“Tussen vo en hbo 
zit nog een harde knip”


